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Feljegyzés 

 

a Hallgatói Feed-Back Albizottság 2022. 03. 16-án 13 órától a Kenézy Villában megtartott 

üléséről 

 

Jelen vannak: Prof. Dr. Papp Zoltán, tudományos dékánhelyettes, a feed-back bizottság 

elnöke, Dr. Krasznai Zoárd egyetemi docens, Dr. Pap Pál, osztályvezető, DE ÁOK Tanulmányi 

Osztály, Dobai Dániel, Chris Mariam Jacob, Owen Fiebai, Ryota Yagi ÁOK hallgatók.  

 

Dr. Papp Zoltán dékánhelyettes úr: üdvözölte a megjelenteket, bejelentette, hogy az ülésen 

a kiadatott napirend szerint fognak haladni.  

 

I. Napirend: 2020-21 tanév II. félév feed-back eredményeinek bemutatása, 

megbeszélése. 

Prof. Dr. Papp Zoltán dékánhelyettes úr ismertette, hogy egy összefoglaló fog most következni 

a hallgatói feed-back eredményekről a 2020/2021. tanév II. félévére vonatkozóan. Elmondta, 

hogy ez a félév szintén nagyon nehéz volt a COVID helyzet miatt. Az oktatási feladatok ellátása 

valamennyi tanszék részére, de leginkább a klinikai tanszékek részére igen nehéz volt, 

tekintettel arra, hogy a klinikusok egy nagy része automatikusan át lett vezényelve a Covid 

kórházba. Ennek értelmében az oktatói létszám lecsökkent. 

Dr. Pap Pál osztályvezető úr ismertette a 2020/21. tanév II. félév feed-back eredményeit. (lsd 

I. sz. melléklet). Elmondta, hogy az orvosképzésre vonatkozó eredményekkel fogja kezdeni az 

értékelést, és utána tér át az osztott képzésre. Elmondta, hogy az az alapszabály, hogy 30%-os 

kitöltöttséget el kell minden tárgy tekintetében érni ahhoz, hogy értékelhető legyen az 

eredmény. Ebben a rendszerben 1-től 5-ös skálán kell értékelnie a hallgatónak az adott 

tantárgyat. A magyar hallgatók visszajelzéséből az látható, hogy minden tantárgy kb 4-es 

szintet hoz. Korábbi években nagyon alacsony volt a kitöltöttségi arány valamennyi 

évfolyamon, és ezt úgy próbálták meg javítani, hogy azon hallgatók részére, akik kitöltik a min. 

5 kérdőívet a félév során, azoknak egy nappal hamarabb nyílik a Neptun rendszerben a 

vizsgaregisztráció. Ez javított is a kitöltöttségi arányokon. Még a blokkgyakorlatok esetében is 

elég magas kitöltöttségi arányokat értek el, viszont az eredmények rosszabbak, az eddig 

megszokottaknál, mivel 4 alatti értékeket kaptak a tantárgyak. VI. év esetében továbbra is 

problémát jelent a hallgatók ösztönzése, ott a kérdőívek kitöltöttségi aránya nagyon alacsony.  

 

Az angol program eredményeiről összességében elmondható, hogy az angol programos 

hallgatók sokkal kritikusabbak a tantárgyakkal kapcsolatban, mint a magyarok. A magyar 

hallgatók esetében 4 vagy a feletti pontok láthatóak a tárgyak vonatkozásában, az angol 

programon ezek alacsonyabb értékeket mutatnak. Összességében az angol programon 3,7-es 

pontot kaptak a tantárgyak az értékelés alapján. Az V. évre vonatkozó kérdőívek kitöltési 

arányával kapcsolatban megjegyezte, hogy ezen az évfolyamon a kitöltési arány mindig 
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változik. Erre a félévre vonatkozóan nem érte el ezen az évfolyamon a kérdőívek kitöltöttsége 

a 30%-ot, így nincsenek értékelhető eredmények. A blokkgyakorlatok tekintetében a 

Neurológia és Gyermekgyógyászat tantárgyakra vonatkozóan nem érte el a visszajelzések 

aránya 30%-ot, aminek nem tudják az okát. A többi blokkgyakorlat tekintetében is 4 alatti 

értékeket kaptak a tárgyak. Fontosnak tartotta megjegyezni, hogy a Kenézy Kórházban ebben 

a félévben nem volt lehetőség blokkgyakorlat letöltésére a Covid miatt. 

 

Prof. Dr. Papp Zoltán dékánhelyettes megkérdezte a jelenlévő angol programos hallgatókat, 

hogy mi lehet az oka annak, hogy a Molekuláris Biológia tantárgy ilyen alacsony pontszámot 

kapott. 

 

Ryota Yagi: Talán az lehet a probléma, hogy a tantárgyak háttér anyagai nincsenek összhangban 

a tananyaggal és a követelményekkel. Mivel ezt a tárgyat két intézet oktatja, így elfordul az, 

hogy a tanárok különböző információkat adnak az tananyagról. 

 

Prof. Dr. Papp Zoltán dékánhelyettes úr megkérdezte Dr. Krasznai Zoárdot, hogy a szülészet, 

nőgyógyászat esetében hogyan alakultak a blokkgyakorlatok. 

 

Dr. Krasznai Zoltán: A tárgyalt félév alatt töltött blokkgyakorlatok idején radikális nehézségek 

voltak a Szülészet és Nőgyógyászati Intézetben is. Két nagy problémájuk is volt. Az egyik az, 

hogy a nőgyógyászati részleg csak a Kenézy Campuson működött, és csak a szülészeti munka 

ment a Klinikán. Sok hallgatónak a blokkgyakorlata alatt segítenie kellett a tanszéken a covid 

helyzet miatt, ami miatt sok időt tölthettek a betegekkel, de nem volt lehetőségük a szakma 

speciális módszereinek megismerésére. Illetve a kollégák fele a Covid osztályon volt, így 

meglátása szerint nem volt egy optimális helyzet a hallgatók számára. 

Ebből a félévből tanulva, ettől a tanévtől már tartanak VI. éves konzultációkat a hallgatók 

részére-mind magyar, mind angol programos hallgatóknak-, illetve blokkgyakorlatot itt töltő 

hallgatóknak is elérhető ez a konzultáció. 

 

Owen Fiebai: Megjegyezte, hogy ezek a konzultációk valóban nagyon hasznosak. Nagyon jó 

lenne, ha a többi tanszék is hasonló konzultációkra adna lehetőséget. Annyit szeretett volna 

kérni, hogy az anyagok legyenek letölthetőek, mert jelenleg ez nem megoldott. 

 

Dr. Krasznai Zoárd: Megköszönte a probléma jelzését, természetesen letölthetővé teszik a 

dokumentumokat. 

 

Chris Mariam Jacob: Sok esetben a gyakorlatok idején az intézetben azt mondják a 

hallgatóknak, hogy keressenek maguknak egy oktatót, de ez nagyon nehéz a hallgató részére. 

Nincs kijelölve nekik gyakorlati oktató. Sok esetben a blokkgyakorlati időben már vizsgára is 

tanulniuk kell a hallgatóknak, így választaniuk kell, hogy tanulnak inkább a vizsgára, vagy erőt 

fektetnek abba, hogy oktatót találjanak maguknak a blokkgyakorlat idejére. A 

gyermekgyógyászat és neurológia blokkgyakorlatra vonatkozóan elmondta, hogy ezekből a 
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tárgyakból közvetlenül a blokkgyakorlat letöltése után -az utolsó napon- az intézet töltetett ki a 

hallgatókkal elégedettségi kérdőívet. Talán ez lehet az oka annak, hogy később az online 

kérdőíveket már nem töltötték ki a hallgatók.  

Arról is tud, hogy volt néhány hallgató, aki nem volt megelégedve a gyakorlattal, ők biztosan 

kitöltötték a kérdőíveket, és mivel az elégedetlenek töltik ki inkább a kérdőíveket a 

gyakorlatokra vonatkozóan, így ez lehet az oka az alacsonyabb pontszámú értékeléseknek. 

 

Prof. Dr. Papp Zoltán dékánhelyettes úr erre válaszul elmondta, hogy a Dékáni Vezetés nem 

kontrolálja a tanszékeket ezen kérdőívek tekintetében. Viszont úgy gondolja, hogy az online 

elérhető általános kérdőíveknek kell az első számúaknak lennie. Fel kell hívni a hallgatók 

figyelmét, hogy ezek kitöltése a legfontosabb. Ezek alkalmasak arra, hogy összehasonlítási 

alapjuk legyen a félévek, tanszékek tekintetében. 

Dékánhelyettes úr kérte a Dékáni Hivatal segítségét a két említett tanszék által kiadott 

kérdőívek eredményeinek bekérésében. 

 

A hallgatók és a jelenlévő oktatók megegyeztek abban, hogy az ISU elnöknek a Tanulmányi 

Osztály megküldi a hallgatóknak készített tájékoztató üzenetet a kérdőívek kitöltésére 

vonatkozóan -amikor azok már elérhetőek- és az ISU azt továbbítja valamennyi csoportfelelős 

részére. Felhívva így a figyelmét a hallgatóknak a kérdőív kitöltésének fontosságára. 

 

Prof. Dr. Papp Zoltán dékánhelyettes úr megkérdezte Dr. Krasznai Zoárd tanár urat, hogy a 

jelenlegi -2021/2022. II. félév- félévben változott-e valami a blokkgyakorlatok 

vonatkozásában? 

 

Dr. Krasznai Zoárd: Ebben a félévben már a Kenézy Campuson is töltenek blokkgyakorlatot a 

hallgatók. Az első félévben viszont szintén nem volt szerencsés a helyzet, mert a nőgyógyászati 

ellátás a Kenézy Campuson, a szülészeti ellátás pedig a Klinikán történt. Az Klinikán dolgozó 

orvosok átmentek nőgyógyászati eseteket operálni a Kenézy Campusra. Ebben a félévben már 

nem kell, hogy átmenjenek nőgyógyászati műtéteket elvégezni a klinikusok a Kenézy 

Campusra. Megnyitottak egy műtőt a Klinikán is nőgyógyászati műtétekre, így azok a 

hallgatók, akik itt töltik a blokkgyakorlatot láthatnak szülészeti és nőgyógyászati műtéteket is. 

Kérte, hogy amennyiben továbbra is lennének problémák a blokkgyakorlatok letöltésére 

vonatkozóan szülészet és nőgyógyászat tekintetében, akkor a hallgatók jelezzék azt felé. A 

hallgatók az új rendszer szerint rotációban töltik le a szülészet és a nőgyógyászat gyakorlatot. 

 

Prof. Papp Zoltán: Összegezve az elhangzottakat dékánhelyettes úr elmondta, hogy a Covid 

helyzet után, ettől a félévtől, a kapcsolat a hallgatók és a gyakorlati oktatóhelyek között javulni 

fog. 

 

Owen Fiebai: Elmondta, hogy az Ő tapasztalatai alapján elmondható, hogy az Ápolástan 

gyakorlaton nem végeznek el minden beavatkozást, ami a gyakorlati könyvben felsoroásra 

kerül. 
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Prof. Dr. Papp Zoltán: A hallgatóknak meg kell azt érteniük, hogy nagyobb létszámú hallgatói 

csoportoknál nagyon nehéz megoldani, hogy egy adott beavatkozást minden hallgató el tudjon 

végezni. A hallgatók hozzáállásán is múlik, hogy el tudnak-e sajátítani minden gyakorlati 

elemet. Ezek a képességek számos típusú gyakorlat alatt elsajátíthatók, nem csak az ápolástan 

gyakorlaton. (Sebészet, Nőgyógyászat vagy Belgyógyászat gyakorlatokon is). És meglátása 

szerint a laboratóriumi gyakorlatok során is számos ilyen beavatkozás megtanulható. A 

hallgatók felelőssége is, hogy ezeket a gyakorlati tudásokat elsajátítsák. Kérhetik magukat pl. 

éjszakai műszakba, ahol több lehetőségük van pl. a vénázás gyakorlati elsajátítására. Ilyen 

esetekben ha kérik az oktatót, hogy részt vehessenek az osztály általános munkájában, gyakorlat 

szerzés céljából, biztos benne, hogy lehetőséget kapnak a gyakorlati készségek elsajátítására. 

 

Dr. Krasznai Zoárd: Megemlítette, hogy korábban, amikor még Ő hallgató volt, egy 

nőgyógyászati vizsgálaton a gyakorlati csoport minden tagja megvizsgálta azt a pácienst, aki 

vizsgálatra érkezett. Napjainkban ezt nem lehet megtenni. A betegnek jogai vannak. Ezért is 

váltak nagyon fontossá a szimulációs gyakorlatok a nőgyógyászat tekintetében. Ezért nagyon 

fontos, hogy a hallgatók kérdezzenek a szimulációs gyakorlatok folyamán, vegyenek részt a 

beavatkozásokon, hogy biztosan el tudják sajátítani a szükséges készségeket. VI. éven már 

nagyobb lehetősége van a hallgatóknak a személyesen történő betegvizsgálatra. Hozzátette, 

hogy nagyon szívesen fogadják hallgatók jelentkezését éjszakai műszakokra. 

 

Dr. Pap Pál Osztályvezető úr ismertette az osztott képzés feed-back eredményeit. (lsd. I. sz. 

melléklet) Az Orvosi diagnosztikai analitikus BSc program eredményeit mutatta be először. 

Ismertette, hogy a szakon belül 4 specializáció van. Az első évben még minden hallgató együtt 

van, másod évtől specializálódnak. A kapott eredmények jónak mondhatóak. 

Ismertette, hogy három MSc programra van még a Karnak, Egészség Pszichológia MSc, 

Molekuláris Biológia MSc és Klinikai Laboratóriumi Kutató MSc. Elmondta, hogy az 

Egészségpszichológia MSc vonatkozásában a kapott eredmények nagyon jók, magas 

pontszámot kaptak a tantárgyak a hallgatóktól.  

A Molekuláris Biológia szak vonatkozásában már nem voltak ilyen jók az eredmények. A 

Humán élettan II. tantárgy 3.12-es értéke kimondottan alacsonynak mondható. Az angol 

program esetében szintén nagyon alacsony pontszámot kapott ez a tárgy (3.08).  

 

Tekintettel arra, hogy az osztott képzés képviseletében nem vett részt az ülésen hallgatói tag, 

így az alacsony pontszám miértjének megtárgyalására nem tudott sor kerülni. 

 

Prof. Dr. Papp Zoltán dékánhelyettes úr ismertette, hogy minden tanszékvezető meg fogja 

kapni a feed-back eredményeket, a részletes értékelés is el fog jutni a Vezetők részére. Azon 

hallgatók, akik tagjai ennek a bizottságnak informálhatják a többi kari bizottságba delegált 

hallgatói tagokat, hogy milyen oktatói felterjesztéseket támogassanak vagy ne támogassanak a 

hallgatói visszajelzések alapján. A Karnak olyan oktatókra van szüksége, akik nem csak a 
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tudomány és a klinikum területén kitünőek, hanem az oktatásban is. A hallgatóknak joguk van, 

szavazatukkal dönteni ezeken az üléseken az oktatói személyi felterjesztésekről.  

Dékánhelyettes úr fontosnak tartotta megjegyezni, hogy a Kar a Covid helyzet idején, illetve a 

mostani háborús helyzetben is, ami a szomszédos Ukrajnában zajlik, nagyon fontosnak tartotta 

és tartja az oktatás minőségének magas szinten történő biztosítását. Mindent megtesznek, hogy 

a képzés ne veszítsen értékéből és minőségéből. 

 

Tekintettel arra, hogy nem volt több hozzászólás Dékánhelyettes úr megköszönte a jelenlévők 

munkáját és bezárta az ülést. 

 

 

                                                                                                       
                  Dr. Papp Zoltán 

         egyetemi tanár 

       a Hallgató Feed-Back Albizottság elnöke 

Sarkadiné Domján Judit 

   jegyzőkönyvvezető      

 

Debrecen, 2022.03.16. 


